

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Wednesday, January 25, 1984

• 1533

**The Clerk of the Committee:** Hon. Members, there is a quorum. Your first order of business is to elect a chairman, and I am ready to receive motions to that effect.

**Mr. Turner:** Mr. Clerk, I would like to place a nomination in the name of Bob Coates, the former chairman, who did a very good job. No doubt he will carry on his good way of handling this committee.

**Mr. Comtois:** I second that motion.

**Mr. Lambert:** I move that nominations cease.

Motion agreed to.

**The Chairman:** Colleagues, I want to thank you very much for your continuing confidence in me as the chairman of this committee. I want to say to you that I was not totally happy with the last session of Parliament. I think to a degree we seemed to lose the continuity that we previously had on some of the critical issues that faced us.

While I say that, I have to recognize that we accomplished a great deal of work.

• 1535

We had 66 meetings of the committee and 42 meetings of the subcommittee. We made 96 recommendations, and 83 of those were approved. That is a very high batting average. To my knowledge, there are still 9 recommendations we have made that have not as yet been reacted on by the Commissioners of Internal Economy. When you look at that, you have to accept that we did a lot of work and we had a lot of achievements. I am sure all of us who do our work day by day here on the Hill, and other people who work here on the Hill, recognize that the committee was active and did accomplish a great deal.

Unfortunately for us, there was also a restaurant committee that was in operation in tandem with us, and a lot of the members and other people here on the Hill have the misconception that we have some direct responsibility for the operations of the restaurants. As a result, there was a lot of unhappiness with what was going on with the main restaurant and with the cafeterias and this reflected on us. I am sure everybody who is on the committee has had their fair number of complaints, as I have had, from people here about the operations of the restaurants and have had indications that in some way we were responsible for what was going on.

I see that the work in this session is going to be very heavy again, and we have some fairly volatile issues before us that we are going to have to deal with quickly. One relates to the possibility of unions being allowed to organize on the Hill. The Speaker and I had a meeting last Friday and he asked if I

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mercredi 25 janvier 1984

**Le greffier du Comité:** Honorables députés, nous avons le quorum. Le premier point de l'ordre du jour est l'élection d'un président, et je suis prêt à recevoir les motions à cet effet.

**M. Turner:** Monsieur le greffier, je propose le nom de Bob Coates, l'ancien président, qui avait fait un travail excellent, et dont je suis sûr qu'il poursuivra dans la même veine.

**M. Comtois:** J'appuie la motion.

**M. Lambert:** Je propose que l'on en reste là.

La motion est adoptée.

**Le président:** Chers collègues, je vous remercie pour la confiance que vous me témoignez en me confiant la présidence de ce comité. Je dois vous dire que je n'ai pas été parfaitement satisfait de la dernière session du Parlement. Dans un certaine mesure, il semble que nous ayons perdu cette continuité dont nous avons pu nous féliciter, auparavant, lors de la discussion de certaines questions délicates.

En même temps, je dois reconnaître que nous avons fait beaucoup de travail.

Nous avons tenu 66 réunions de comité et 42 réunions de sous-comité. Nous avons proposé 96 recommandations, dont 83 ont été approuvées. Voilà donc des chiffres extrêmement satisfaisants. À ma connaissance, il y a encore neuf de nos recommandations qui n'ont toujours pas reçu de réponse de la part des membres de la commission de l'économie interne. Devant ces statistiques, on doit reconnaître que nous avons bien travaillé et que nous avons obtenu des résultats. Je suis sûr que tous ceux d'entre nous qui font face quotidiennement à leur tâche sur la colline, et les autres personnes qui y sont également employées, reconnaîtront que le Comité n'a pas chômé et qu'il a même beaucoup fait.

Malheureusement pour nous, il y a également eu ce comité du restaurant qui a siégé, parallèlement à nous, ce qui a amené beaucoup de députés et d'autres personnes sur la colline à croire, à tort, que nous avons, nous aussi, une responsabilité directe dans le fonctionnement des restaurants. Le vif mécontentement à propos du restaurant principal et des cafétérias s'est dont en partie reporté sur nous. Je suis certain que tout membre du Comité a reçu, comme moi-même, bon nombre de plaintes, concernant ces restaurants, de la part de personnes qui s'imaginaient que nous étions plus ou moins responsables.

Je vois que nous allons encore avoir beaucoup de travail pendant cette session, et qu'un certain nombre de questions très délicates nous sont soumises dont il va falloir traiter rapidement. L'une concerne notamment l'autorisation des syndicats sur la colline. J'ai rencontré l'Orateur vendredi